

О правовой защищенности сотрудника ОВД, в отношении которого ведется дисциплинарное производство

Закопырин Владимир Николаевич,
*доцент кафедры административного и финансового права
Академии права и управления Федеральной службы исполнения наказаний,
кандидат юридических наук, доцент
390000, г. Рязань, ул. Сенная, дом 1
E-mail: bob503660@yandex.ru*

В статье анализируется правовая защищенность сотрудников ОВД, в отношении которых ведется дисциплинарное производство, в том числе проблемы реализации прав сотрудников в дисциплинарном производстве. Обосновывается обжалование принятого решения по дисциплинарному делу как стадия дисциплинарного производства независимо от порядка обжалования принятого решения. Особое внимание уделено реализации конституционного права пользования юридической помощью в рассматриваемом административном производстве, а также правилам назначения дисциплинарных взысканий сотрудникам ОВД.

Ключевые слова: административный процесс, дисциплинарное производство, обжалование, правовая помощь, правовая защищенность сотрудника ОВД, назначение дисциплинарных взысканий.

On the Degree of Legal Protection of an Employee of Internal Affairs Agencies Being a Subject of Disciplinary Proceedings

Vladimir N. Zakopyrin
*Associate Professor of the Department of Administrative and Financial Law
of the Academy of the FPS of Russia
PhD (Law), Associate Professor*

The article analyzes the legal protection of employees of the Department of Internal Affairs, in respect of whom disciplinary proceedings are being conducted, including the problems of implementing the rights of employees in disciplinary proceedings. The «appeal of a decision on a disciplinary case» is justified as a stage of disciplinary proceedings, regardless of the procedure for appealing the decision. Particular attention is paid to the implementation of the constitutional right to use legal aid in the administrative proceedings under consideration, as well as the rules for the appointment of disciplinary penalties to police officers.

Keywords: administrative process, disciplinary proceedings, appeal, legal assistance, legal protection of the police officer, appointment of disciplinary penalties.